

الحزب الكبير

1

اللَّهُمَّ فَاطِرَ السَّمَاوَاتِ وَالْأَرْضِ * عَالِمَ الْغَيْبِ وَالشَّهَادَةِ
* أَنْتَ تَحْكُمُ بَيْنَ عِبَادِكَ فَهَنِيئًا لِمَنْ عَرَفَكَ فَرَضِيَ بِقَضَائِكَ

O Allah, Maker of the heavens and earth,
Knower of the unseen and manifest: You judge
between Your servants; So good tidings to him
who knows You and is pleased with Your decree,

الحزب الكبير

2

وَالْوَيْلُ لِمَنْ لَمْ يَعْرِفْكَ ❁ بَلِ الْوَيْلُ ثُمَّ الْوَيْلُ لِمَنْ
أَقْرَبُ بِوَحْدَانِيَّتِكَ وَلَمْ يَرْضَ بِأَحْكَامِكَ ❁

but woe to him who does not know You, and woe but woe to him who affirms Your oneness but does not accept Your rulings.

الحزب الكبير

3

اللَّهُمَّ إِنَّ الْقَوْمَ قَدْ حَكَّمْتَ عَلَيْهِمُ بِالذُّلِّ حَتَّىٰ عَزُّوا
وَحَكَّمْتَ عَلَيْهِمُ بِالْفَقْرِ حَتَّىٰ وَجَدُوا ❁

O Allah, truly the Folk, You have sentenced them to abasement until they attain glory, and sentenced them to loss until they find.

الحزب الكبير

4

فَكُلُّ عِزٍّ يَمْنَعُ دُونَكَ فَسَأَلُكَ
بَدَلَهُ ذُلًّا تَصْحَبُهُ لَطَائِفُ رَحْمَتِكَ

So every glory that prevents from You, we ask You instead for abasement accompanied by the gentleness of Your mercy.

الحزب الكبير

5

وَكُلُّ وَجْدٍ يُجِبُّ عَنْكَ فَنَسَأُكَ عِوَضَهُ فَقَدْ
تَصَحَّبَهُ أَنْوَارُ مَحَبَّتِكَ * فَإِنَّهُ قَدْ ظَهَرَتِ السَّعَادَةُ عَلَى مَنْ أَحَبَبْتَهُ

And every finding that keeps from You, we ask You instead for loss accompanied by the effulgences of Your love. For felicity has appeared in whomever You love,

الحزب الكبير

6

وَضَهَّرَتِ الشَّقَاوَةُ عَلَى مَنْ غَيْرُكَ مَلَكَةٌ

فَهَبْ لَنَا مِنْ مَّوَاهِبِ السُّعَدَاءِ

and perdition appeared in whomever is owned by anything else. So bestow on us the gifts of those of felicity,

الحزب الكبير

7

وَأَعِصِنَا مِنْ مَوَارِدِ الْأَشْقِيَاءِ ۞ اللَّهُمَّ إِنَّا قَدْ عَجَزْنَا عَنْ
دَفْعِ الضَّرِّ عَنِ أَنْفُسِنَا مِنْ حَيْثُ نَعْلَمُ بِمَا نَعْلَمُ

and keep us from the paths of the unfortunate. O Allah, we are unable to keep harm from ourselves in what we know by what we know.

الحزب الكبير

8

فَكَيْفَ لَا نَعْجِزُ عَنْ
ذَلِكَ مِنْ حَيْثُ لَا نَعْلَمُ بِهَا لَا نَعْلَمُ

So how should we not be unable to in what we don't know by what we don't know?

الحزب الكبير

9

وَقَدْ أَمَرْتَنَا وَنَهَيْتَنَا وَالْمَدْحَ وَالذَّمَّ أَلْزَمْتَنَا
فَأَخُو الصَّالِحِ مَنْ أَصْلَحْتَهُ

You have commanded us and forbidden us, imposed praise and blame on us, the righteous being him You make righteous,

الحزب الكبير

10

فَأَخُو الصَّالِحِ مَنْ أَصْلَحْتَهُ ❁ وَأَخُو الْفَسَادِ مَنْ أَضَلَّتَهُ ❁
وَالسَّعِيدُ حَقًّا مَنْ أَغْنَيْتَهُ عَنِ السُّؤَالِ مِنْكَ

and the wicked him You make stray. And the truly fortunate
is him You free of need to ask You,

الحزب الكبير

11

وَالشَّقِيءُ حَقًّا مَنْ حَرَمْتَهُ مَعَ كَثْرَةِ السُّؤَالِ لَكَ

فَاغْنِنَا بِفَضْلِكَ عَنِ سُؤَالِنَا مِنْكَ

while the truly unfortunate is him You debar despite his frequently asking You.

الحزب الكبير

12

وَلَا تَحْرِمْنَا مِنْ رَحْمَتِكَ مَعَ كَثْرَةِ سُؤَالِنَا لَكَ
وَاعْفِرْ لَنَا إِنَّكَ عَلَىٰ كُلِّ شَيْءٍ قَدِيرٌ

So enrich us of Your bounty from needing to ask You, and do not debar us from Your mercy though we frequently ask You; And forgive us: Truly, You have power over all things.